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Bilag nr. 3: Notat med behandling af høringssvar fra fordebatten 
Forslag til lokalplan nr. 460 for et erhvervsområde ved Hobro Landevej syd for 
Foulum samt forslag til tillæg nr. 50 til Kommuneplan 2013 – 2025 

 
Der har været gennemført en fordebat fra den 27. april til den 11. maj 2015 med afholdelse af et borgermøde 
den 5. maj 2015. Der er kommet 18 forslag, ideer og bemærkninger til den kommende planlægning og 
indholdet af miljørapporten. 

Nr. Afsender Mailadresse Dato 

(1) Laila Støving, Nørreåvej 31, 8830 Tjele stoeving@gmail.com 27.04.15 

(2) Mikkel Christensen Bay, Tomasttoft 10, Ørum, 8830 Tjele mikkelbay@gmail.com 27.04.15 

(3) Birgit og Kristian Stausholm Pedersen, Veldsparken 3, 8830 Tjele stausholm@orumnet.dk 30.04.15 

(4) Per Vester, Lærkevej 21, Ørum, 8830 Tjele kaper@lic-mail.dk 04.05.15 

(5) Elly Møller Hansen, Inst. for Agroøkologi, Aarhus Universitet, 
Blichers Allé 20, 8830 Tjele 

 

 

elly.m.hansen@agro.au.dk 05.05.15 

(6) Morten Dam Rasmussen, Inst. for Ingeniørvidenskab, Aarhus 
Universitet, NAVITAS, Inge Lehmanns Gade 10, 8000 Aarhus C 

mdr@eng.au.dk 07.05.15 

(7) Henning Pedersen, Hobro Landevej 9, 8830 Tjele henning.p@mail.dk 10.05.15 

(8) Steen Gøttrup, Overlundvej 20, 8830 Tjele og Over Viskum 
Maskinværksted v/Henning Gøttrup, Overlundvej 22 8830 Tjele 

steen@ovmv.dk 
henning@ovmv.dk 

10.05.15 

(9) Lis Sidelmann og Bjarne Skydt, Overlundvej 41, 8830 Tjele tjele.maskinstation@dlgmail.d
k 

10.05.15 

(10) Peter Schaarup, Sct. Laurentiivej 51, 8800 Viborg p.schaarup@mail.tele.dk 10.05.15 

(11) Lene og Bjørn Toudal, Hobro Landevej 13, Foulum, 8830 Tjele bjoern@toudahl.dk 10.05.15 

(12) Jørgen Glud jorgenglud@gmail.com 10.05.15 

(13) Jens Bech Andersen, Inst. for Husdyrvidenskab, Aarhus Universitet, 
Blichers Allé 20, 8830 Tjele 

jba@anis.au.dk 11.05.15 

(14) HMN Naturgas I/S, Vognmagervej 14, 8800 Viborg bhj@naturgas.dk 11.05.15 

(15) Enhedslisten i Viborg ved byrådsmedlem Flemming Gundersen  11.05.15 

(16) Danmarks Naturfredningsforening Viborg, fmd. Michael Dickenson, 
Søndersøvej 38, 8800 Viborg 

dofdick@mail.dk 11.05.15 

(17) Morten J. Andersen, Sortmosevej 2, Vinkel, 8800 Viborg morten-j-
andersen@hotmail.com 

11.05.15 

(18) Lisbeth Nielsen, Natur & Landbrug Aps, Niels Pedersens Allé 2, 
8830 Tjele 

ln@natlan.dk 11.05.15 

 
Forslag, ideer og bemærkninger fremgår af skemaet på næste side. Heraf fremgår desuden en vurdering af, 
om disse kan indgå i planlægningen / i miljørapporten. 
 
Notatets opbygning 
Bemærkningerne og forslagene er inddelt og behandlet under følgende tværgående emner:  
 

A. Byzone ift. landbrugsdrift 
B. Udnyttelse af overskudsvarme 
C. Ubebyggede arealer, terræn, hegn og beplantning 
D. Vandafledning 
E. Anvendelse og arealbehov 
F. Placering og udformning af bygninger 
G. Vej- og adgangsforhold 
H. Cykelsti 
I. Naturgasledning 
J. Støj 
K. Lysgener 
L. Ejendomshandel 
M. Øvrige forhold 

 
Under hvert emne markeres med tal i parentes hvilken bemærkning, der refereres til.  
 
Hver bemærkning behandles efter følgende skabelon:  
Resumé af bemærkningen i venstre spalte og administrationens vurdering af, om bemærkningen kan 
indarbejdes i planlægningen i højre spalte. 
 
Ved Økonomi- og Erhvervsudvalgets, Teknisk Udvalgs og Klima- og Miljøudvalgets behandling af sagen, vil 
notatet med høringssvar blive offentliggjort på www.viborg.dk. Link til udvalgenes beslutninger samt notat 
med høringssvar vil fremgå af følgebrev, der sendes til dem, der er kommet med forslag, ideer og 
bemærkninger til planlægningen og til miljørapporten. 

mailto:mikkelbay@gmail.com
mailto:elly.m.hansen@agro.au.dk
mailto:mdr@eng.au.dk
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Emne Resumé Administrative bemærkninger Konsekvens for 
planlægning og 
miljørapportens indhold 

A. 
Byzone ift. 
landbrugsdrift 

(9) spørger, hvilken 
betydning et byzoneareal vil 
få for omkringliggende 
ejendomme med 
husdyrhold, herunder for 
udbringning af 
husdyrgødning. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
(9) spørger, om der vil 
kunne gives dispensation fra 
ovenstående eller om 
egnens landmænd evt. kan 
få udbetalt erstatning. 
 
(6) er betænkelig ved at 
planområdet udlægges som 
byzone, og hvilke kon-
sekvenser det vil få for AU 
Foulums forsøgsarbejde på 
tilstødende arealer. 
(13) er bekymret for, at 
aktiviteterne på AU Foulum 
bliver vurderet på et 
væsentligt anderledes 
grundlag, hvis lokalplanom-
rådet overføres til byzone.  

Området er i dag i landzone og forventes overført til byzone i en ny lokalplan, da 
der er tale om byudvikling i form af et nyt erhvervsområde med tilhørende 
infrastruktur. Det vurderes, at der ikke er en planlægningsmæssig begrundelse for 
ikke at overføre området til byzone, som det normalt er tilfældet ved fx vindmøller 
og golfbaner. 
I henhold til § 6 i husdyrgodkendelsesloven er det ikke tilladt at udvide eller ændre 
eksisterende dyrebrug, hvis det medfører forøget forurening i en afstand mindre 
end 50 meter fra byzone. 
Husdyrgødning og afgasset vegetabilsk biomasse må ikke udbringes på lørdage 
samt søn- og helligdage på arealer, der ligger nærmere end 200 meter fra 
byzonen. Dette vil være en ændring i forhold til i dag. Der må dog stadig 
udbringes gylle på andre dage nærmere end 200 m fra byzonegrænsen. Der må 
også udbringes husdyrgødning på arealer, der dyrkes inden for byzone med 
undtagelse af lørdage samt søn- og helligdage.  
 
De større landbrug, der ligger i nærheden af den planlagte byzone, vil ikke blive 
påvirket ved mindre ændringer og udvidelser. Men ved væsentlige udvidelser kan 
den planlagte byzone være begrænsende på grund af beskyttelsesniveauet for 
lugt, der skal overholdes. Mulighederne for at udvide kan dog i forvejen være 
begrænset af andre faktorer som fx naturbeskyttelse. Sådanne skærpende forhold 
vil således også indgå i behandlingen af konkrete ansøgninger om udvidelser. 
 
Der er i husdyrbrugsloven ingen mulighed for dispensation angående 
lugtgeneafstanden til byzone.  
Der er ifølge husdyrbrugsloven ikke mulighed for erstatning i forbindelse med 
udbringning af husdyrgødning begrænses til hverdage i en afstand mindre end 
200 m fra byzonen. Ligeledes er lokalplanlægning en erstatningsfri regulering. 
 
Angående aktiviteter på forsøgsinstitutioner og lignende kan Miljøstyrelsen give 
dispensation til aktiviteter og overstående krav behøver ikke at være 
begrænsende.  

Bemærkningerne tages til 
efterretning. 
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Emne Resumé Administrative bemærkninger Konsekvens for 
planlægning og 
miljørapportens indhold 

B. 
Udnyttelse af 
overskudsvarme 
 

(3) foreslår, at der etableres en 
fjernvarmeledning fra 
transformerstationen til hhv. 
Viborg og Ørum. 
 
 
 
(3) mener, at Ørum Varmeværk 
bør overveje at undlade at 
etablere solvarmeanlæg og i 
stedet for etablere varmepumper. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
(3) og (15) mener det bør 
undersøges om 
overskudsvarmen kan benyttes til 
at f.eks. at opvarme drivhuse og 
dermed forøge produktionen af 
fødevarer. 
 
(10) bemærker, at der er et 
aftalegrundlag mellem Apple og 
Viborg Kommune. 
 
(10) bemærker, at varmeafkastet 
bør medtages i VVM-
undersøgelsen, idet 
emmisionskoncentrationsbidraget 
er af betydelig størrelse. 
 
 
 

Viborg Kommune er i tæt kontakt med de omkringliggende varmeværker om 
mulighederne for at udnytte overskudsvarme fra både datacenteret og 
transformatorstationen. Dette sker i et samarbejde om en strategisk 
energiplan for Viborg Kommune. For tiden undersøges hvilke varmeværker, 
der er interesserede i at aftage overskudsvarme og deltage i en analyse af, 
hvordan det kan ske på en selskabs- og samfundsøkonomisk rentabel 
måde.  
Ørum Varmeværk har ansøgt Viborg Kommune om godkendelse af et 
varmeprojekt for etablering af et solvarmeanlæg i Ørum. I projektforslaget 
sammenlignes økonomien i et solvarmeanlæg med den fortsat drift på det 
eksisterende varmeværk. Projektforslaget indeholder ikke et scenarium i 
projektforslaget med et kommende Apple datacenter, hvorfra 
overskudsvarme udnyttes til fjernvarmeforsyning, da der på nuværende 
tidspunkt ikke grundlag for at regne på det. 
Forvaltningen er dog opmærksom på, at der kan opstå en helt ny situation 
for varmeforsyningen med et Apple datacenter, som måske kan gøre det 
relativt dårligere at investere i solvarmeanlæg. En godkendelse af 
projektforslaget medfører dog ikke handlepligt for Ørum Varmeværk til at 
gennemføre projektet. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Der er ikke indgået nogen aftaler mellem Apple og Viborg Kommune. 
 
 
 
I Apples VVM anmeldelse vedrørende datacenteret er det indledningsvist 
vurderet, at varmegenerering som følge af databearbejdning er en potentiel 
miljømæssig påvirkning. 
 
 
 
 
 

Bemærkningerne tages til 
efterretning. 
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(15) mener, at 
energiplanlægningen og den 
fysiske planlægning skal udføres 
sideløbende. 
(15) mener, at det bør 
undersøges om Staten og 
virksomheden vil bidrage til et 
plan- og udviklingsarbejde. 

Varmeplanlægningen sker så hurtigt det er muligt, taget i betragtning at det 
er nyt at udnytte overskudsvarme til fjernvarme fra et datacenter af den 
aktuelle størrelse, og at der er flere varmeværker der skal arbejde sammen 
om at udarbejde analyser og et (eller flere) varmeprojekter. Kommunen er i 
dialog med Region Midtjylland om perspektiverne om et større 
transmissionsnet og forventer at inddrage relevante nabokommuner og 
deres varmeværker. Sigtet er at opnå den samfundsøkonomisk optimale 
løsning.     

    

 

Emne Resumé Administrative bemærkninger Konsekvens for 
planlægning og 
miljørapportens indhold 

C.  
Ubebyggede 
arealer, terræn, 
hegn og 
beplantning 

(5) foreslår, at græsarealer 
omkring datacenteret ikke 
klippes, men plejes så det med 
tiden bliver en slags overdrev til 
gavn for biodiversiteten. 
(18) bemærker, at store arealer 
kan udnyttes til naturfremme ved 
en kombination af afgræsning og 
biomassehøst, og bidrage til 
vedvarende energiproduktion og 
vegetation af naturlige planter på 
området. 
(11) bemærker, at det er vigtigt 
med beplantning i området og 
gerne så området vokser hurtigt 
til. 
(9) foreslår, at der plantes 
æbletræer ved Hobro Landevej, 
og at vejen gives et passende 
navn.  
(11) ønsker at hegning bliver så 
usynlig som mulig og en 
hegnstype der kan tage hensyn 
til dyrevildt. 
 
(12) foreslår, at der i forbindelse 
med terrænregulering laves store 
bløde bakker af overskudsjord. 

Det forventes, at lokalplanen vil fastlægge bestemmelser om udformning af 
ubebyggede arealer, herunder om terrænregulering, hegnsforhold og 
beplantning. En lokalplan kan fx regulere, hvilke græsarter der må sås, men 
ikke hvordan eller hvor hyppigt græsset slås. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Lokalplanlægningen forventes at tage udgangspunkt i, at der skal etableres 
beplantning sammen med hegning. 
 
 
 
Det overvejes pt. hvordan bygningerne kan placeres i landskabet, hvilken 
terræn regulering byggeriet det medfører og hvordan overskudsjorden både 
kan begrænses og benyttes hensigtsmæssigt. Overskudsjord kan evt. 
indbygges i planområdets afgrænsning sammen med beplantning. 

Ideerne vil indgå i den videre 
planlægning. 
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Emne Resumé Administrative bemærkninger Konsekvens for 
planlægning og 
miljørapportens indhold 

D.  
Vandafledning 

(11) er bekymrede for 
vandafledningen fra planområdet, 
da overfladevand fra området 
tidligere er løbet over deres 
ejendom. (11) er bekymret for 
erosion af sin skrænt, hvis 
datacenteret medfører mere 
permanent vandafledning og 
øgede vandmængder.  
 
(7) ser gerne delvist åbne 
vandløb som skal føre 
overfladevandet fra 
datacenterområdet til Tjele Å, 
hvilket vil bidrage til større 
biodiversitet. 
 
(15) mener, der bør undersøges 
forskellige løsninger vedr. lokal 
afledning af regnvand, herunder 
nedsivning. 
 
(16) muligheden for nedsivning 
og grønne tage bør undersøges. 
 
(18) bemærker, at 
regnvandsbassiner, kan 
anlægges til gavn for den lokale 
flora og fauna i området. 

Det vil indgå med stor vægt at der ikke pålægges risiko for skade på andres 
ejendomme, og kommunen søger at fremme naturværdier ved valg af 
løsning. 
 
I samarbejde med Energi Viborg arbejdes der med at undersøge, hvilke 
regnmængder det bliver nødvendigt at bortlede fra tagflader og befæstede 
arealer. En del vil kunne nedsives på Apples egen grund. En del skal 
opsamles i forsinkelsesbassiner og udledes til vandløb. Der udarbejdes en 
VVM, som undersøger hvilken effekt bortledningen af regnvand kan få på 
recipienterne med hensyn til vandføring og næringsstoffer. Herunder 
undersøges hvilke dele af vandafledningen der bør ske i henholdsvis 
ledninger eller vandløb.  

Der arbejdes for at 
imødekomme 
bemærkningerne. 
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Emne Resumé Administrative bemærkninger Konsekvens for 
planlægning og 
miljørapportens indhold 

E.  
Anvendelse 
og arealbehov 

(15) mener, at lokalplanen kun bør 
omfatte det areal, som 
virksomheden med sikkerhed vil 
bebygge. 
(15) bemærker, at kommune- og 
lokalplanlægningens 
anvendelsesbestemmelser bør 
sikre, at arealet forbeholdes 
datacenter eller tilsvarende 
funktioner med særligt behov for 
placering i det givne område. 
 
(10) foreslår, at byggeriet eller 
hovedparten belægges med en 
nedrivningsklausul ved ophør af 
brugen til dets oprindelige formål. 
(15) mener, at kommunen bør 
sikre, at virksomheden ved ophør 
er forpligtiget til at fjerne anlæg og 
retablere arealet. 

Området forventes udlagt til erhvervsområde (E2) i miljøklasse 3 - 5, og 
lokalplanen forventes at inddele planområdet i delområder, hvor fx et af 
områderne er til etablering af en transformer. Der udlægges også areal til 
mulighed for fremtidige udvidelser. 
Som udgangspunkt kan lokalplaner kun sondre mellem forskellige 
undertyper af erhvervsvirksomheder, hvis det er planlægningsmæssigt 
begrundet. Hvis ønskerne for områdets anvendelse ændrer sig over tid, har 
Byrådet altid ret til at vedtage en ny lokalplan og kan sågar nedlægge 
forbud mod forhold, der kan hindres ved vedtagelse af en ny lokalplan. 
 
 
 
Kommunen har ikke lovhjemmel til at stille vilkår om nedrivning af bygninger 
og retablering, når anvendelsen ophører. Hvis anvendelsen som datacenter 
ophører, vil de etablerede bygninger i sig selv udgøre en værdifuld 
bebyggelse, som forventes at kunne anvendes til mange andre formål. 

Bemærkningen 
imødekommes ikke. 

 
 

Emne Resumé Administrative bemærkninger Konsekvens for 
planlægning og 
miljørapportens indhold 

F.  
Placering og 
udformning af 
bygninger 

(11) ønsker at byggeriet finder 
inspiration i de eksisterende 
bygninger på Foulum. 
(16) mener, der bør foretages en 
kritisk vurdering af både 
bygningsformen og facadernes 
fremtræden. 
 
(11) spørger om bygningerne evt. 
kan etableres delvis under 
terræn. 
 
 
 

Datacenteret vil bestå af bygninger med forskellige funktioner, f.eks. en 
administrationsbygning og databygninger. Der vil være naturligt, at der i 
lokalplanen stilles forskellige krav til udformning af de forskellige typer 
bygninger.  
 
 
 
 
Lokalplanlægningen forventes at tage udgangspunkt i en landskabelig 
indpasning af bygninger. Lokalplanen kan evt. fastlægge bestemmelse om 
niveauplaner. I forhold til bygningernes placering i terrænet vil der bl.a. 
indgå en afvejning af, hvor meget overskudsjord byggeriet medfører. 
 
 

Bemærkningerne tages til 
efterretning. 
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(11) og (15) foreslår, at der 
etableres solceller på 
bygningerne i området. 
 
(11) ønsker, at bygningerne 
placeres mindst 100 m fra veje 
og naboer af hensyn til privatliv. 

 
Lokalplanen forventes at give mulighed for at etablere solceller på 
bygninger ligesom der generelt er praksis for i nye lokalplaner, hvor det ikke 
er områder med bevaringshensyn eller lignende. 
 
Lokalplanlægningen forventes at tage udgangspunkt i at der udlægges en 
zone med en afstand af ca. 50 m fra lokalplanområdets afgrænsning m.v., 
som holdes ubebygget. 

 
 
 
 
 
Bemærkningen mødekommes 
ikke. 

 
 
 

Emne Resumé Administrative bemærkninger Konsekvens for 
planlægning og 
miljørapportens indhold 

G.  
Vej- og 
adgangsforhold 

(8) påpeger, at der er dårlige vej- 
og oversigtsforhold, hvis 
datacenteret får overkørsel via 
samme overkørsel som AU 
Foulum bruger. 
(8) foreslår at deres ejendomme 
opkøbes, så der kan etablere 
vejadgang fra Overlund og fra et 
ekstra ben i rundkørslen mellem 
Overlundvej og Hobro Landevej. 
 
(11) ønsker, at der tages hensyn 
til trafiksikkerhed og eksisterende 
naboer i forhold til 
trafikmængder. 
 
(11) ønsker, at et evt. helleanlæg 
ikke etableres ud for sin 
indkørsel. 
 
(17) foreslår at vejadgang sker 
fra Blichers Allé, hvor der er en 
flot alle, eller fra Overlundvej, 
hvor der er bedre 
oversigtsforhold og bedre 
mulighed for svingbaner. 

Det er ikke oplyst af Apple, hvor stor en trafik, der forventes i anlægsfasen / 
permanent. Lokalplanlægningen forventes at tage udgangspunkt i, at 
datacenteret får en ny vejadgang på Hobro Landevej og det bliver 
formentlig lidt syd for den eksisterende overkørsel til AU Foulum.  
Kommunen undersøger behovet for, at der etableres en vestresvingsbane 
på Hobro Landevej ud fra trafiksikkerhedsmæssige hensyn. For at være 
sikker på at kunne afvikle trafikken på en hensigtsmæssig måde – herunder 
trafiksikkerhed – forventer Forvaltningen at stille som vilkår for en 
overkørselstilladelse, at Apple anlægger en venstresvingsbane til 
adgangsvejen til Apple. 
Kommunen er i dialog med Apple om placeringen af vejadgangen, idet der 
arbejdes på om en venstresvingsbane kan placeres ved en vejudvidelse ind 
på Apples grund og under hensyn til naboer. Forvaltningen forventer, at 
tilrettelægge myndighedsbehandlingen, så det bliver muligt at etablere en 
venstresvingsbane så tidligt, at den kan benyttes i byggeperioden. 
 

Bemærkningerne 
imødekommes ikke. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Bemærkningen tages til 
efterretning. 
 
 
 
Bemærkningerne 
imødekommes formentlig 
ikke. 
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Emne Resumé Administrative bemærkninger Konsekvens for 
planlægning og 
miljørapportens indhold 

H. 
Cykelsti 

(1), (2) og (4) foreslår, at der 
etableres cykelsti langs 
Overlundvej mellem Blichers Allé 
og Burrehøjvej. 

Den dobbeltrettede cykelsti fra Viborg til Blichers Allé blev anlagt i 2013, og 

stien fra Burrehøjvej til Ørum blev anlagt i 1994.  

 

Det er Vejdirektoratet, som er vejbestyrelse for rute 16. Ønsket om cykelsti på 

de manglende ca. 2 km langs rute 16 mellem Blichers Allé og Burrehøjvej er 

sendt flere gange til Vejdirektoratet.  

Forvaltningen videresender 
henvendelserne til 
Vejdirektoratet. 

 
 

Emne Resumé Administrative bemærkninger Konsekvens for 
planlægning og 
miljørapportens indhold 

I.  
Naturgasledning 

(14) gør opmærksom på, at der 
nord for Overlundvej ligger en 40 
bar gasledningen, som er 
tinglyst på dette areal. 
 

Kommunen er opmærksom på gasledningen, og bygherre er ligeledes 
opmærksom herpå. Ledningen respekteres, og der forventes ikke at blive 
behov for en flytning af ledningen. 

Bemærkningen tages til 
efterretning. 

 
 

Emne Resumé Administrative bemærkninger Konsekvens for 
planlægning og 
miljørapportens indhold 

J.  
Støj 

(11) er bekymret for støj fra 
anlægget og ønsker der stilles 
krav om støjdæmpning samt 
hensyntagen til naboerne i 
byggeperioden. 
(16) støjkilder bør afskærmes. 
 
(9) spørger, om Apple vil tænke 
på naboerne med en form for 
kompensation mht. evt. støj og 
andre gener. 

Anlæggets støjmæssige konsekvenser og mulighederne for afhjælpende 
foranstaltninger belyses i miljørapporten med hensyn til støj fra vejtrafik og 
støj fra virksomheden under anlægs- og driftsfasen. 
Krav til virksomhedens støjemission reguleres efter miljøbeskyttelseslovens 
bestemmelser. 
 
 
Dette ligger uden for kommunens virke. 

Bemærkningerne 
imødekommes i 
miljørapportens indhold. 
 
 
 
 
Bemærkningen 
imødekommes ikke. 
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Emne Resumé Administrative bemærkninger Konsekvens for 
planlægning og 
miljørapportens indhold 

K.  
Lysgener 

(8) er bekymret for at deres 
ejendomme bliver generet af 
belysning.  
(11) ønsker, at der ikke bliver 
genskin fra bygninger 
 
(11) ønsker, at der bliver 
intelligent lysstyring på området, 
så der kun er tændt lys ved 
behov. 
(16) mener, at belysning bør 
styres, så det ikke generer. 

Lysgener fra anlægget og mulighederne for afhjælpende foranstaltninger 
belyses i miljørapporten. 
I forhold til bygningernes fysiske fremtoning kan der i en lokalplan fastlægges 
bestemmelse om materialer, der mindsker risikoen for genskin.  
 
 
En lokalplan kan fastlægge bestemmelse om placering af lyskilder og 
lyspunktshøjde. Derimod giver planloven ikke mulighed for at regulere, på 
hvilke tidspunkter der må være belysning. 

Bemærkningerne 
imødekommes i 
miljørapportens indhold. 

 
 

Emne Resumé Administrative bemærkninger Konsekvens for 
planlægning og 
miljørapportens indhold 

L.  
Ejendomshandel 

(8) bemærker, at deres 
ejendomme Overlundvej 20 og 
22 kan indgå i et salg til Apple. 
 
(17) bemærker, at 
ejendommene Overlundvej 20 
og 22 kunne handles. 

 Forvaltningen videresender 
henvendelserne til Apple. 
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Emne Resumé Administrative bemærkninger Konsekvens for 
planlægning og 
miljørapportens indhold 

M.  
Øvrige forhold 

 (11) foreslår, at Viborg 
Kommune etablerer en forening 
for naboer til Apple datacenter. 
 
(7) foreslår, at luftledninger i en 
afstand af mindst 5 km fra Tjele 
transformerstation nedgraves.  
 
 
 
 
(15) efterlyser oplysninger om 
virksomhedens 
beskæftigelseseffekt, betydning 
for det lokale erhvervsliv m.v. 
 
 
 
(15) efterlyser svar på svar på 
hvilke kommunale investeringer i 
form af for eksempel lednings- og 
vejanlæg, der nødvendiggøres af 
anlægget. 
 
(18) håber der bliver nedsat en 
arbejdsgruppe til både at tænke 
naturfremme og mulige nye 
følgevirksomheder ind i området. 

Viborg Kommunes er bekendt med at Apple via deres danske advokat vil 
holde møde med lodsejerne i og omkring området. 
 
 
Energinet.dk har ansvaret for det overordnede elnet i Danmark. 
Det følger af kommuneplanens retningslinje 3.7 at  
Nettet af højspændingsledninger skal søges saneret således, at ledningerne i 
videst muligt omfang kabellægges. Kabellægningen skal prioriteres således, 
at luftledningerne først fjernes på de strækninger, som gennemskærer 
værdifulde landskaber. 
 
Det er planlægningsmæssigt relevant at undersøge, hvilken trafik 
virksomheden genererer, hvilket er afledt af hvor mange virksomheden 
beskæftiger. Men det er normalt ikke en del af planlægningen at dykke ned i 
virksomheders forretningsgrundlag og ageren. Jf. kommunens erhvervspolitik 
er det målet at sikre attraktive fysiske rammevilkår for erhvervsliv uden 
nærmere skelen til virksomhedstyper m.v. 
 
I sagsfremstillingen til Byrådet d. 22. april 2015 (pkt. nr. 28) indgik et afsnit 
om Budgetmæssige konsekvenser / Økonomiske konsekvenser, hvor det 
fremgår, at der ikke vil være udgifter for kommunen til eventuel udbygning af 
infrastruktur såsom svingbaner m.v. 
 
 
Viborg Byråd har fokus på at belyse dette og udnytte mulige effekter såvel 
erhvervsmæssigt som energimæssigt. 

Forvaltningen vil være 
opmærksom på disse øvrige 
forhold. 

 
 
Planområdet, Teknik & Miljø, NBO og RAK, 12.05.15 


